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Raquel Blanco Ajuntament de Manresa – Medi Ambient 
Joan Cantón ESPLAC 
Francesc Carreras Centre excursionista 2X2 
Elena Colell ICHN - El Poal 
Ramon Cornet Centre Excursionista Montserrat 
Pol Huguet AEiG Antoni Gaudí 
Albert Marsiñach Meandre 
Àngels Mas Ajuntament de Manresa – Regidora d’Urbanisme 
Francesc Mestres Ajuntament de Manresa – Serveis del Territori 
Josep Torras Ajuntament de Manresa – Urbanisme  
Florenci Vallès Institució Catalana d’Història Natural 
Marta Vilar ESPLAC 

 
 

Excusen la seva assistència: 
Elisa Garcia Particular 
Roser Rojo Centre Excursionista Montserrat 
Alba Canal Centre Excursionista Montserrat 
Enric Brunet Centre Excursionista Comarca de Bages 
Jordi Planell Particular - GEST Sant Joan 
Pau Pintado Centre Excursionista Comarca de Bages 

 
 
Itinerari Llobregat 
S’inicia la discussió sobre l’ortofotomapa amb la definició de l’itinerari del Cardener al Llobregat 
amb l’objectiu d’acostar més el seu traçat al riu Llobregat 
Es planteja la possibilitat de travessar el riu pel pont medieval i demanar a l’ACA l’autorització 
per a fer possible el retorn a l’altra riba del riu, a partir de la col·locació d’unes pedres que 
possibilitin el pas per la llera. 
Es planteja que l’itinerari principal s’acompanyi d’itineraris alternatius que possibilitin 
recorreguts més curts i a ser possible en anella. Un d’aquests cal que passi pel Pont Foradat, 
seguint el traçat de l’itinerari actual. Un altre s’enfilaria cap a Bufalvent on, a través dels espais 
urbanitzats amb arbrat del polígon, es podria adreçar de retorn cap a les Marcetes o dirigir-se 
cap a la ciutat. 
Es discuteix sobre la problemàtica de travessar la carretera del Pont de Vilomara, sobretot per 
l’escassa visibilitat d’aquesta via. 
 
Senyalització itineraris 
Seguidament es discuteix sobre les característiques de senyalització dels nous itineraris i es 
plantegen dues alternatives; l’una mantenint el criteri actual d’un color per itinerari; l’altra fixant 
un únic color (blanc i groc) per a tots els itineraris i diferenciar-los a partir d’una numeració. Un 
cop analitzats els pros i contres de cada alternativa, s’opta per posposar la discussió un cop es 
tinguin més dibuixats els diferents traçats. 
 
Plenari anella verda 
Es fixen els criteris de l’explicació del treball de la comissió en el plenari, determinant la 
necessitat de fixar en una documentació gràfica els recorreguts estudiats i discutits. 
 
Noves activitats 
Es proposa que la propera sortida d’exploració d’itineraris es centri a l’entorn de Collbaix i es 
planteja un recorregut una mica més llarg que, des de les antigues instal·lacions del gas, 
assoleixi els Balcells amb un traçat desvinculat de l’eix transversal. Quant al recorregut pel turó, 
es planteja optar pel que transcorre per l’obaga, obviant el directe, mentre que la tornada es 
proposa en part per l’itinerari de la riera de Rajadell. S’acorda consultar el dia de la sortida a 
triar entre el diumenge 13 de juny tarda o el divendres 2 de juliol tarda. 


